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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  21                dne 24.10.2018                               OŽP211801R 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

 

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh KŽP ohledně kácení zeleně 

rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy, jejichž stav byl na 

podnět občanů města posouzen na 4. zasedání KŽP dne 20.09.2018. 

Podnět na pokácení břízy u domu č.p. 932 – 935 v ul. J. A. Komenského 

Tajemnice KŽP předložila podnět k pokácení proschlé břízy z boku domu č. p. 932 – 

935 v ul. J. A. Komenského. Jedná se o neperspektivní strom proschlý zhruba ze dvou 

třetin, komise s jeho pokácením souhlasí.  

 Závěr: Komise životního prostředí souhlasí s pokácením břízy v ul. J. A.   

            Komenského.  

 

   

Podnět na pokácení dvou bříz u garáží Pod Májovinou 

Tajemnice komise předložila podnět OISM na pokácení dvou bříz rostoucích ve svahu 

u garáží Pod Májovinou. Na základě podnětu bylo provedeno šetření, přičemž bylo 

zjištěno, že se jedná o břízy rostoucí cca 1,2 m od garáže, obvod kmene ve výšce 130 

cm je 94 a 115 cm. Zdravotní stav bříz je velmi dobrý, avšak rostou ve velmi 

nevhodném místě v prudkém svahu, kde bylo v minulosti provedeno zapažení. Svah se 

však v současné době trhá a pažení vykazuje značné známky deformace (vychýlení 

pažení, trhliny v betonu) a existuje zde velké riziko pokračujícího tlaku kořenového 

systému bříz, který by mohl způsobit úplné utržení svahu a následné vyvrácení bříz a 

pád na přilehlé garáže.  

 Závěr: Komise životního prostředí souhlasí s pokácením bříz ve svahu u garáží 

Pod Májovinou.  

 

Podnět na pokácení borovice u domu kultury  

Tajemnice KŽP předložila podnět paní xxxxxx na pokácení borovice rostoucí 

v blízkosti jejího domu. Jako důvod pro pokácení žadatelka uvádí, že větve stromu 

zasahují nad střechu domu, čímž ji znehodnocují. Na základě žádosti bylo na místě 

provedeno šetření, přičemž bylo zjištěno, že se jedná o borovici černou rostoucí 

v parčíku před domem kultury a cca 3,5 od domu žadatelky. Strom je ve velmi dobrém 

zdravotním stavu, v minulosti byl vzhledem k blízkosti domu vysoko vyvětvován. 

Nyní několik větví zasahuje nad část domu žadatelky, avšak střechy se větvě 

nedotýkají, nejspodnější větev je cca 1 nad střechou. Členové komise žádost o 

pokácení projednali a konstatovali, že případné působení několika větví nad střechou 

domu nemůže způsobovat škody na střeše takových rozměrů, aby bylo nutné strom 

pokácet. Pokácení stromů je možné pouze výjimečně po přezkoumání funkčního a 

estetického hlediska a v daném případě nejsou důvody pro pokácení stromu 

dostatečné. 
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 Závěr: Komise životního prostředí s pokácením borovice černé v parčíku u DK  

            nesouhlasí.  

 

Podnět na pokácení smrku v areálu ČOV 

Tajemnice KŽP předložila podnět vedoucího střediska na pokácení smrku v areálu 

ČOV. Důvodem žádosti je obava z pádu stromu na budovu kanceláří, v jejíž blízkosti 

se nachází. Na základě žádosti bylo na místě provedeno šetření, přičemž bylo zjištěno, 

že se jedná o smrk stříbrný rostoucí necelé 3 metry od budovy. Strom byl v minulosti 

vzhledem k blízkosti objektu vysoko vyvětvován, z velké části je proschlý, vykazuje 

sníženou stabilitu. Komise s pokácením smrku z výše uvedených důvodů souhlasí. 

 Závěr: Komise životního prostředí souhlasí s pokácením smrku stříbrného   

            v areálu ČOV.  

 

Opakovaný podnět na pokácení stromu v ul. Čs. armády 

Tajemnice KŽP předložila opakovaný podnět zástupce domu č. p. 755 na pokácení 

smrku rostoucího v blízkosti domu. Jako důvod pro pokácení je uvedeno nebezpečné 

naklánění stromu při velkém větru a opadávání větví, dále zanášení okapů pylem a 

jehličím.  

Žádostí o pokácení se komise zabývala již na prvním zasedání v tomto roce, přičemž 

bylo konstatováno, že se nejedná o smrk, ale o jedli bělokorou rostoucí cca 11 m od 

domu čp. 755 a 17 m od domu 744. Jedná se o strom ve velmi dobré kondici bez 

zjevných známek poškození. Členové komise neshledali důvod k pokácení stromu. 

Opadávání větví při velmi silném větru nelze samozřejmě vyloučit, ale rozlomení či 

vyvrácení stromu považuje komise ŽP za velmi nepravděpodobné. Případné zanášení 

okapů jehličím a pylem nelze považovat za dostatečný důvod pro pokácení stromu, 

který je navíc v dostatečné vzdálenosti od domu Při rozhodování o povolení pokácení 

stromů je nutné přezkoumat estetické a funkční hledisko, které stromy plní. V daném 

případě důvody pro pokácení stromu nebyly nalezeny. 

Závěr: Komise životního prostředí s pokácením jedle bělokoré v ul. Čs. armády 

v blízkosti domu č. p. 755 nesouhlasí.  

 

Podnět na pokácení ovocných stromů v zahradě v ul. Č. Holase  

Tajemnice KŽP předložila podnět paní xxxxxxxx k pokácení tří ovocných dřevin na 

zahradě, kterou má v pronájmu od města. Jedná se o pozemek parc. č. 287/1 v ulici Č. 

Holase. Paní xxxxxxxx žádá o možnost pokácení jedné zcela suché dřeviny, jedné 

staré švestky, která je z velké části také proschlá a dále jedné přestárlé jabloně. 

Členové komise posoudili žádost o pokácení předmětných dřevin jako oprávněnou a 

s pokácením přestárlých jedinců na zahradě souhlasí.  

 Závěr: Komise životního prostředí souhlasí s pokácením tří ovocných dřevin   

            v zahradě v ul. Č. Holase.  

 

Podnět na pokácení zeleně u domu č.p. 782 v ul. Čs. armády 

Tajemnice KŽP předložila podnět pana zástupce domu č.p. 782 v ul. Čs. armády na 

pokácení čtyř stromů z boku domu a keře rostoucího podél chodníku v blízkosti domu. 

Jako důvod pro pokácení zeleně je uváděn vznik plísní a lišejníků na fasádě domu 

z důvodu omezeného přísunu světla. Na základě žádosti bylo na místě provedeno 

šetření, přičemž bylo zjištěno, že v případě stromů se jedná o třešeň ptačí rostoucí cca 

7,5 m severozápadně od domu, dále habr a dvě lípy rostoucí cca 8 – 10 m severně od 

domu. V případě lip a habrů se jedná o zcela zdravé jedince vysoké estetické hodnoty, 

třešeň je částečně proschlá. V případě třešně komise doporučuje posečkat do jara a 

v případě pokračujícího prosychání strom pokácet. V případě ostatních stromů 

s pokácením rozhodně nesouhlasí, tvrzení, že za vznik plísní a lišejníků na fasádě je 
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zapříčiněno stromy, považuje za velmi nepravděpodobné. Stromy jsou v dostatečné 

vzdálenosti od domu, vznik plísní velice často souvisí se zateplením domů, které zde 

v minulosti také proběhlo. Z výše uvedených důvodů komise s pokácením nesouhlasí. 

Nesouhlasí ani s pokácením kaliny pražské rostoucí východně od domu podél 

chodníku, doporučuje pouze odborný řez keře, při kterém budou výrazně zkráceny 

větve zasahující směrem k domu.  

 Závěr: Komise životního prostředí nesouhlasí s pokácením habru, dvou lip a  

            kaliny u domu č. p. 782 v ul. Čs. armády. U kaliny doporučuje provést odborný   

            řez, u třešně doporučuje posoudit zdravotní stav na jaře 2019.   

 

Podnět na pokácení vrby u Sladkovského rybníka  

Tajemnice KŽP předložila podnět na pokácení vrby u Sladkovského rybníka, která 

roste v bezprostřední blízkosti zahrady pana xxxx. Ten se obrátil na odbor životního 

prostředí se žádostí o posouzení stavu vrby, jejíž jedna kosterní větev se naklání nad 

zahradu a v případě pádu hrozí škody velkého rozsahu. Na základě žádosti bylo na 

místě provedeno šetření, přičemž bylo zjištěno, že se u vrby v místě rozvětvení 

projevuje počáteční hniloba a riziko rozlomení a pádu stromu zde opravdu je. Na 

základě podrobného posouzení bylo konstatováno, že redukční řez zajištující zvýšenou 

stabilitu stromu by byl vysoce nákladný a v případě vrby, která je spíše krátkověkou 

dřevinou, by byl nerentabilní, proto byl podán podnět pro pokácení této dřeviny. 

Komise výše uvedené důvody posoudila jako oprávněné a s pokácením vrby souhlasí.  

 Závěr: Komise životního prostředí souhlasí s pokácením vrby u Sladkovského  

            rybníka.  

 

 

 

Podnět na pokácení některých stromů v zahrádkářské kolonii v Kostelecké ulici 

Místopředsedkyně komise paní Machartová, na kterou se obrátili se žádostí někteří   

uživatelé přilehlých zahrádek, podala podnět na pokácení několika stromů na  

západním okraji zahrádkářské kolonie.  Důvodem žádosti je velké stínění přilehlých  

zahrádek. Na základě podnětu bylo na místě provedeno šetření, přičemž bylo   

konstatováno, že se jedná vesměs o náletové olše rostoucí pod hrází Sladkovského   

rybníka. Stromy zde rostou velmi hustě. Komise podnět projednala a doporučila   

pokácení pěti olší (3 ks v areálu zahrádkářské kolonie a 2 ks za plotem). Olše zde   

rostou velmi hustě, pokácením uvedených jedinců tudíž dojde k uvolnění prostoru pro   

stávající perspektivní dřeviny rostoucí na hrázi Sladkovského rybníka. 

Závěr: Komise životního prostředí doporučuje pokácet pět olší na západním 

okraji zahrádkářské kolonie v Kostelecké ulici.  
 

________________________________________________________________________ 

  

Zpracovatel:      Ing. Hana Hadrbolcová 

                           Jan Kozák, předseda KŽP 

 


